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1. UWARUNKOWANIA PRAWNE 

Udział społeczeństwa w postępowaniu w sprawie oceny oddziaływania przedsięwzięcia na 

środowisko jest zagwarantowany: 

- konstytucyjnie (Konstytucja Rzeczypospolitej Polskie z dnia 2 kwietnia 1997r. – Dz. U. nr 

78, poz. 483), 

- Ustawowo na mocy ustawy Prawo Ochrony środowiska oraz postanowienia dyrektywy 

85/337/EC z późniejszymi zmianami; 

- Ustawowo na mocy ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym – w 

odniesieniu do inwestycji celu publicznego; 

- Na mocy Konwencji o dostępie do informacji, udziale społeczeństwa w podejmowaniu 

decyzji oraz dostępie do sprawiedliwości w sprawach dotyczących środowiska, sporządzonej 

w Aarhus dnia 25 czerwca 1998r., ratyfikowanej przez Polskę ustawa z dnia 21 czerwca 

1998r. 

2. CHARAKTERYSTYKA ORGANIZATORÓW KONSULTACJI 

Konsultacje przeprowadzone zostały przez firmę badawczą: Millward Brown 

SMG/KRC oraz Inwestora: Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w 

Gdańsku. 

3. INFORMACJA O KONSULTACJACH 
 

Informacje o spotkaniu konsultacyjnym zamieszczone zostały na stronie www.gddkia.gov.pl 

2-go listopada oraz na stronie www.lebork-chwaszczyno-s6.dhv.pl - 23-go października.  

 

  

 
Ogłoszenie na stronie www.gddkia.gov.pl 
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Ogłoszenie na stronie www.lebork-chwaszczyno-s6.dhv.pl 

 

 

Na stronie www.lebork-chwaszczyno-s6.dhv.pl od 3-go listopada można było również 

zapoznać się z przebiegiem nowo zaprojektowanego wariantu A2.

 

 

 

 

 

 

Ogłoszenie o zamieszczeniu planu sytuacyjnego prezentującego przebieg wariantu A2 na stronie www.lebork-

chwaszczyno-s6.dhv.pl

 

 

 

 

 

 

  

http://www.lebork-chwaszczyno-s6.dhv.pl/
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Dodatkowe informacje można było uzyskać również na stronie www.szemud.pl w zakładce 

Aktualności/Trasa S6 (http://www.szemud.pl/pol/index.php?kate=9&men1=88&menu=88).  

Znalazł się tam komunikat o planowanym spotkaniu informacyjnym (z dnia 22.10.09)      

z możliwością pobrania pisma informującego od GDDKiA, plan sytuacyjny prezentujący 

przebieg wariantu A2 (z dnia 03.11.09), komunikat o sposobie i terminach składania 

ankiet w UG Szemud (z dnia 04.11.2009 r.) z możliwością samodzielnego pobrania 

kwestionariusza, protokół (z dnia 09.11.09) z przeprowadzonej akcji zbierania ankiet oraz 

protokół z przekazania ankiet osobie upoważnionej przez GDDKiA O/Gdańsk 
(komunikat z dnia 10.11.09). Wszystkie dokumenty przedstawione są poniżej. 
 

 

 
Komunikat o planowanym spotkaniu informacyjnym (www.szemud.pl) 

 

 

 
Komunikat informujący o umieszczeniu planu sytuacyjnego (www.szemud.pl) 
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Komunikat  o sposobie i terminach składania ankiet w UG Szemud (www.szemud.pl) 
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Protokół z przeprowadzonej akcji zbierania ankiet (www.szemud.pl) 
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Protokół z przekazania ankiet osobie upoważnionej przez GDDKiA O/Gdańsk (www.szemud.pl) 

  



Raport z konsultacji społecznych dot. wariantów drogi ekspresowej S6 – Bojano, 3 listopada 2009  Strona 9 
 

Plakaty informujące o spotkaniu konsultacyjnym, na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy 

Szemud oraz z miejscach użyteczności publicznej w miejscowościach Szemud, Kielno, 

Kieleńska Huta, Koleczkowo, Bojano i Kamień zostały zawieszone w środę - 28-go 

października.  

Na kolejnych stronach zaprezentowano zdjęcia ogłoszeń powieszone w miejscowościach, 

których mieszkańcy mogliby być zainteresowani udziałem w spotkaniu informacyjnym. 

 

 

 

 

Szemud 
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Bojano 
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Kamień 
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Kieleńska Huta 
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Kielno 
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Koleczkowo 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

 

 
 



Raport z konsultacji społecznych dot. wariantów drogi ekspresowej S6 – Bojano, 3 listopada 2009  Strona 16 
 

Temat konsultacji i budowy drogi ekspresowej S6 od wielu miesięcy już budził wiele emocji. 

Świadczyły o tym chociażby plakaty rozmieszczane przez zorganizowane komitety 

protestacyjne (poniżej). 

 
Plakat w miejscowości Bojano 

 
Plakat w miejscowości Bojano 
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Plakat w miejscowości Koleczkowo 

 

 

  
Plakaty pozostawione przez uczestników spotkania 3-go listopada 2009 r. w Bojanie 

4. GRUPY DOCELOWE KONSULTACJI 

Adresatami konsultacji byli głównie mieszkańcy i właściciele posesji, które znajdują się 

na trasie projektowanego przebiegu trasy S6 na terenie gminy Szemud oraz właściciele firm 

zlokalizowanych w tym obszarze. 

5. DOSTĘPNOŚĆ MATERIAŁÓW 

Podczas spotkania konsultacyjnego, które odbyło się w dniu 03.11.09 projekt był 

zaprezentowany zebranym za pomocą projektora multimedialnego, wersji papierowej 

prospektu wręczanego każdemu uczestnikowi oraz wielkoformatowych mapach, na których 

każdy zainteresowany mógł sprawdzić przebieg nowych wariantów drogi. Udostępniono także 

stronę internetową gdzie przedstawiono rysunki sytuacyjne przebiegu poszczególnych 

wariantów. 

6. SKŁADANIE UWAG I WNIOSKÓW 

Społeczność lokalna mogła zgłaszać swoje wnioski i uwagi korzystając z następujących 

sposobów: 
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- wypowiadając się na spotkaniu – wszystkie uwagi były protokołowane i rejestrowane, 

- składając pisemne wystąpienia w Urzędzie Gminy Szemud oraz w GDDKiA oddział Gdańsk, 

- wypowiadając się na forum internetowym na stronie www.lebork-chwaszczyno-s6.dhv.pl. 
 

7. PROTOKÓŁ ZE SPOTKANIA INFORMACYJNEGO W SPRAWIE BUDOWY DROGI 
EKSPRESOWEJ S6 LĘBORK – OBWODNICA TRÓJMIASTA 

 

Spotkanie odbyło się dnia 3 listopada 2009 roku o godzinie 17.00 na terenie gminy Szemud, w 

Szkole Podstawowej w Bojanie przy ulicy Józefa Wybickiego 38. W spotkaniu brały udział 

następujące osoby: 

- przedstawicielstwo Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad: Anna Dąbrowska – 

Banach, Waldemar Chejmanowski, Piotr Michalski, Jarosław Sobolewski (w roli 

Inwestora) 

- przedstawicielstwo Instytutu Badawczego Millward Brown SMG/KRC: Joanna Warchoł, 

Marek Dalkowski, Paweł Fijałkowski, Mirosław Kalinowski (w roli organizatora spotkania 

oraz realizatora badania) oraz Piotr Ciacek (w roli moderatora) 

- wójt gminy Szemud - Zbigniew Engelbrecht, zastępca wójta gminy Szemud - Krzysztof 

Brzezicki 

- przewodniczący Rady Sołeckiej wsi Kielno – Władysław Hirsch 

- mieszkańcy gminy Szemud oraz osoby posiadające nieruchomość na terenie tejże gminy
1
, 

w tym przedstawiciele Komitetu Protestacyjnego ze Stowarzyszenia Kielno - 

przewodniczący Ryszard Kalkowski, oraz przedstawiciele Komitetu Protestacyjnego z 

miejscowości Bojano. W spotkaniu wzięło udział łącznie ponad 300 osób z czego około 

1/3 to mieszkańcy Kielna. Silną reprezentację miały również Bojano, Koleczkowo oraz 

Kieleńska Huta. Rzadziej można było spotkać osoby z miejscowości: Szemud, 

Dobrzewino, Karczemki, Szemudzka Huta, Bieszkówko, Kamień, Chwaszczno, 

Kowalewo, Gdańsk, Gdynia oraz Rumia. 
 

Media reprezentowały: 

- TVP Gdańsk 

- TTM – Twoja Telewizja Morska 

- Radio Gdańsk 

- Dziennik Bałtycki 

 

Celem spotkania było zaprezentowanie nowych wariantów przez Inwestora oraz zapoznanie 

się z wnioskami i uwagami mieszkańców. Samo spotkanie poprzedzone zostało protestem 

połączonym z blokadą na jednym z przejść drogowych w miejscowość Bojano, co w dużym 

stopniu zapowiadało przebieg spotkania i przewidzianej w niej dyskusji. 
 

Spotkanie odbyło się według następującego harmonogramu: 

1. Przedstawienie przez moderatora osób biorących udział w spotkaniu. 

2. Omówienie celu spotkania, ogólnych zasad dyskusji oraz sposobu i miejsca składania 

ankiet. 

3. Wystąpienie przedstawiciela GDDKiA: 

3.1. Omówienie kosztów realizacji wcześniejszych oraz aktualnie konsultowanych 

wariantów drogi S6 ze wskazaniem na najtańsze w realizacji warianty. 

                                                           
1
 W załączniku lista obecności przybyłych osób 
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3.2. Szczegółowe omówienie przebiegu nowo projektowanego wariantu A2. 

3.3. Omówienie podstaw prawnych, celu budowy drogi ekspresowej S6 oraz 

wskazanie zalet jej budowy rozwój gospodarczy terenów przyległych do drogi ekspresowej 

(wzrost zainteresowania inwestycjami), wzrost bezpieczeństwa ruchu drogowego, 

ograniczenie liczby wypadków na istniejącej drodze krajowej nr 6, odciążenie 

Lęborka, Wejherowa, Redy, Rumi i Gdyni od ruchu tranzytowego, poprawa 

komfortu jazdy i bezpieczeństwa, zmniejszenie zużycia paliwa, skrócenie czasu 

podróży. 

3.4. Porównanie i omówienie trzech wariantów drogi S6: A (północne obejście Jezior 

Marchowskich), A1 (południowe obejście Jezior Marchowskich), A2 (północne 

obejście Jezior Marchowskich z odchyleniem o 300 m na północ od 

proponowanego wariantu A – nowo opracowany wariant w październiku 2009 r.). 

3.5. Wskazanie na różnice w kosztach budowy S6 według trzech wariantów oraz 

innych kryteriach oceny. 

4. Wystąpienie przewodniczącego Komitetu Protestacyjnego z Kielna – zaprezentowanie 

modyfikacji wariantu A2 – zakrzywienie pod Bojanem, tak, aby odcinek S6 był prosty 

lub zakrzywiony w drugą stronę (na południe). 

5. Wolna dyskusja, w której głos mógł zabrać każdy z przybyłych na spotkanie 

uczestników w trakcie której głos kolejno zabierały wszystkie obecne komitety 

protestacyjne oraz osoby „niezrzeszone”. 

6. Podsumowanie i podziękowanie za przybycie na spotkanie. 

 

Cale spotkanie trwało łącznie 3 godziny i 25 minut choć rozmowy mieszkańców z 

przedstawicielami GDDKiA oraz władz lokalnych trwały jeszcze przez wiele minut po 

oficjalnym jego zamknięciu. 

 

Sprzeciw i oburzenie mieszkańców gminy Szemud budziły następujące kwestie: 

 konieczność poniesienia kosztów dojazdu związanych z oddawaniem wypełnionych 

ankiet w Urzędzie Gminy, 

 niewiadoma – co stało się z ankietami wypełnianymi przez mieszkańców gminy 

Szemud w sierpniu? 

 nieobecność na spotkaniu osób projektujących warianty drogi S6 (Biuro projektowe 

DHV Polska Sp. z o.o.), 

 przecięcie wsi Bojano na pół, które spowoduje budowa drogi S6 według wariantu A2, 

 niejasności związane z rzeczywistymi kosztami, które państwo będzie musiało ponieść 

przy budowie S6 w poszczególnych wariantach – GDDKiA przedstawiło wariant A2 

jako tańszy od pozostałych, po czym okazało się, że koszty budowy wariantu A2 nie 

zostały jeszcze oszacowane, 

 konieczność wyburzenia części gospodarstw, jeżeli trasa S6 przejdzie wariantem A2, 

 niepewność związana z warunkami przesiedlenia niektórych rodzin i zasad wypłacania 

odszkodowań. 

 

 Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad zarzucono niewiedzę na temat 

aktualnego stanu zamieszkania terenów podlegających pod budowę trasy S6, operowanie 

starymi planami sytuacyjnymi oraz nie branie pod uwagę wszystkich kryteriów (np. 

środowiskowych, społecznych), a jedynie ekonomicznych. Pojawił się także zarzut, że 

GDDKiA chce skłócić mieszkańców wsi Bojano z mieszkańcami Kielna i Koleczkowa. 

Urzędowi Gminy Szemud zarzucono natomiast manipulację oraz sfałszowanie wyników 

ostatniej ankiety. 
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Wszelkie wątpliwości były w trakcie wolnej dyskusji na bieżąco wyjaśniane zarówno przez 

przedstawicieli GDDKiA, jak i reprezentantów władz lokalnych. 

 

Przez mieszkańców Kielna, jak wynika z obserwacji uczestników, wśród zaprezentowanych na 

spotkaniu opcji najlepiej oceniony został wariant A2. Przez mieszkańców z Koleczkowa 

najlepiej został oceniony wariant A1, a następnie A. Mieszkańcy Bojana byli najbardziej 

podzieleni. Część z nich była przychylna wariantowi A2 inni A1, wielu z nich natomiast nie 

przyjmowało żadnego z zaproponowanych wariantów ponieważ i tak każdy z nich przebiega 

przez ich miejscowość.  

 

Zgłoszono następujące wnioski: 

 

1. Komitet protestacyjny z Kielna wnioskował o zakrzywienie wariantu A2, tak, aby 

przebiegał w linii prostej lub zakrzywienie wariantu A2 w stronę południową, aby ominąć 

Bojano. 

 

2. Mieszkańcy ze wsi Koleczkowo złożyli wniosek o oddalenie wariantu A2 od wsi Bojano. 

 

Wnioski zostały przyjęte entuzjastycznie przez przybyłych na spotkanie mieszkańców gminy 

Szemud. 

 

W trakcie spotkanie pojawiały się również propozycje zbojkotowania całego procesu 

wypełniania ankiet, który w pierwszej chwili spotkał się z poparciem części zebranych, jednak 

jak wynika z dalszej części dyskusji prawdopodobnie nie będzie miał miejsca. 

 

Z uwagi na zgłaszane wnioski o przedłużenie terminu składania ankiet Wójt Gminy Szemud 

zadeklarował dłuższe godziny funkcjonowania urzędu w dni powszednie oraz otwarcie urzędu 

również w sobotę do godziny 14.00. 
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7a. FOTOGRAFIE WYKONANE NA SPOTKANIU 
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7b. LISTY OBECNOŚCI NA SPOTKANIU 
 

 
  



Raport z konsultacji społecznych dot. wariantów drogi ekspresowej S6 – Bojano, 3 listopada 2009  Strona 25 
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8. PODSUMOWANIE 
 

Plany budowy trasy S6 nakreślono jeszcze w latach 70-tych. Przez wiele lat jednak nic 

w tej sprawie się nie działo. Sprawa odżyła dopiero gdy budowę trasy obiecał aktualny rząd. 

Od tego momentu opracowywano już wiele wariantów jednak niemal każdy z nich był już 

oprotestowywany. Mimo, że wszyscy zgadzają się, że nowa droga jest niezbędna jakoś nikt nie 

ma ochoty mieszkać w jej pobliżu. Podobne wrażenie można było odnieść w trakcie spotkania 

konsultacyjnego w sprawie nowo projektowanego wariantu A2. Każdy z komitetów 

protestacyjnych,  zabierający głos w trakcie spotkania, mimo zapewniania o konieczności 

budowy trasy, starał się forsować wybór wariantu, jak najbardziej oddalonego od 

miejscowości, z której pochodzi. 

Sytuacja jest na tyle kuriozalna, że w jednej gminie (Szemud) zawiązało się już kilka 

komitetów protestacyjnych, które nawzajem się zwalczają choć jeszcze niedawno, starały się 

utrzymywać wspólne stanowisko (sprzyjające budowie wariantu B). 

Spotkanie konsultacyjne, jakie odbyło się w miejscowości Bojano 3-go listopada w 

dużym stopniu zostało zdominowane przez mieszkańców Kielna. Wg listy obecności 

mieszkańcy tej miejscowości stanowili około 1/3 wszystkich zebranych i to oni rozpoczęli 

dyskusję przedstawiając swoje racje przedstawicielom GDDKiA oraz zebranym. Niestety, jak 

można się było spodziewać nie spotkało się ono ze zrozumieniem wszystkich 

zainteresowanych. Każda kolejna wypowiedź wskazywała, że do konsensusu w sprawie 

wyboru jednego idealnego rozwiązania jest wciąż bardzo daleko.  

Całe spotkanie, poprzedzone protestem i blokadą drogi w miejscowości Bojano, trwało 

ponad 3 godziny choć jego temat z pewnością będzie na ustach mieszkańców gminy jeszcze 

przez wiele miesięcy o ile nie lat.  

Kluczem do zrozumienia poglądów większości mieszkańców gminy mogą okazać się 

ankiety, które będą oni wypełniać do 9-go listopada i w których to będą wybierać ten wariant, 

który w najbliższym stopniu odpowiada ich oczekiwaniom. Problemem może się okazać brak 

wypełnienia ankiet co proponował jeden z uczestników spotkania. Zważając jednak na 

postulaty przedłużenia czasu pracy urzędu gminy sytuacja taka raczej nie powinna mieć 

miejsca. Czy jednak ankiety pozwolą rozwiązać problem z wyborem optymalnego dla 

wszystkich wariantu drogi? Można mieć co do tego wątpliwości. Tym bardziej, że już w trakcie 

dostarczania wypełnionych ankiet do Urzędu Gminy, komisyjnego otwierania urny jak i już po 

przekazaniu do firmy badawczej jej zawartości, pojawiało się wiele zarzutów o nieuczciwość, 

manipulację czy fałszowanie wyników. 
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ZAŁĄCZNIKI: 

1. Prospekt informacyjny 

2. Plakat ogłoszeniowy 

3. Ankieta do samodzielnego wypełnienia 

4. Nagranie ze spotkania w formacie MP3 na płycie CD 

 


